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J.nr. 001-00618

Den 17. juni 2009

Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 110 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Energipolitiske Udvalg.

Spørgsmål      
Kan ministeren oplyse, om der har været tilsvarende problemer inden for de 
seneste 15 år?

Svar
Jeg er ikke bekendt med, at der har været opstillet vindmøller på land inden 
for udpegede Natura 2000-områder. 

I forhold til spørgsmålet om dispensation fra strandbeskyttelseslinjen kan 
jeg oplyse, at de tidligere amter havde kompetencen til at dispensere fra 
linjen til opstilling af vindmøller, en kompetence som efter kommunalrefor-
men er lagt i Miljøministeriets miljøcentre. Efter naturbeskyttelsesloven kan 
lovens forbud kun fraviges, når der foreligger en særlig begrundelse for pla-
ceringen inden for strandbeskyttelseslinjen.

Ministeriet er ikke bekendt med amternes praksis i disse sager, men kan se, 
at der må være meddelt dispensation i enkelte tilfælde, for eksempel til de 
eksisterende vindmøller ved Kappel og et par møller ved Overgaard Gods. 
Miljøministeriet har, i forbindelse med et større saneringsprojekt ved Nørre-
kær Enge ved Løgstør og på baggrund af en konkret vurdering, dispenseret 
til placering af et antal vindmøller inden for strandbeskyttelseslinjen.
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